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В настоящей работе подверглись анализу формы и методы оказания помощи в трудовом и бытовом устройстве 
лицам, отбывшим наказание в местах лишения свободы. В условиях ликвидации безработицы в стране государствен-
ные органы в разрешении этой проблемы усматривали возможность резкого снижения повторной преступности.

Ключевые слова: анализ, формы, методы, государственные органы, преступность, наказание, лишение свободы, 
осужденные.

Employment and Household Arrangement of Released Convicts in the History of the 
Soviet Correctional and Labor System (1924 to 1953)

Kuzmin Stanislav I.
Chief Research Scientist of the Research Institute 
of the Federal Penitentiary Service of Russia
Doctor of Law
Professor

In the present work, the forms and methods of rendering assistance in the labor and household arrangements to persons who served 
their sentences in places of deprivation of liberty were analyzed. In the conditions of liquidation of unemployment in the country, state 
bodies in resolving this problem saw the possibility of a sharp decrease in the recurrence of crime.
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